
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 20. april 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 472
Det fremgår af læserbrevet ”Skråt op med skemaer og tal – det er da totalt ligegyldigt”, 
Effektivt Landbrug, den 27. marts 2023, at ”For som LBST skriver: »Når sagsbehandlin-
gen er afsluttet, bliver gødningsregnskaberne med visse undtagelser offentliggjort på 
internettet«”. Gødningsregnskaber offentliggøres på internettet, ”smiley”-rapporter skal 
hænges synligt i virksomheden, men kommunernes PULS-data, der også er en slags 
regnskab for miljøets påvirkning, ”skjules” i Miljøstyrelsen, og kan kun tilgås ved at bede 
om aktindsigt i PULS- databasen. Med hvilken begrundelse mener ministeren, at der 
ikke er krav om at disse data skal være offentligt tilgængelige på Miljøstyrelsens eller 
andre hjemmesider, og vil ministeren ændre denne praksis, så PULS-data kan tilgås 
af alle? Og at samtlige forsyningsselskaber skal offentliggøre deres PULS-data tal på 
egen hjemmeside, så forbrugerne kan se, hvordan påvirkning af miljøet er i deres eget 
område?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carsten Bach (LA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på carsten.bach@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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